
V květnu si čkyňští hasiči
připomněli 125 let od své-
ho založení. V rozhovoru se
starostou čkyňských hasičů
Josefem Kaincem starším si
můžete přečíst zajímavosti
z historie i současnosti
hasičského spolku.

Jaké byly okolnosti zalo�
žení dobrovolných hasičů
ve Čkyni?

Z kronik, ze starých zápisů
a písemných materiálů se
dozvídáme, že počátky
zrodu našeho požárního
sboru nebyly vůbec lehké.
Dochovaný zápis ve staré
kronice dokládá skuteč-
nost, že veliký požár roku
1886, jemuž padlo za obeť
mnoho hospodářských use-
dlostí, přímo vyvolal nut-
nou potřebu založení sboru
dobrovolných hasičů. Teh-
dy se sešla komise pro ses-
tavení stanov sboru. Ty byly
schváleny výnosem tehdej-
šího C.K. místodržitele a
okresního hejtmana ke dni
5. března 1887. Hned
potom se konala první
valná hromada ve školní
budově, na které byli zvo-
leni první funkcionáři
sboru. Byli to například
Josef Martan – starosta,
Prokop Kuneš – řídící uči-
tel, místostarosta a poklad-
ník, Jan Střítezský – velitel,
Karel Podhráský – správce
nářadí a náčelník lezců

nebo Jan Chval – náčelník
stříkačníků.

Kolik měl tehdy sbor členů?

Sbor měl 29 členů činných
a 13 přispívajících. V roce
1888 sbor zakoupil první
dvoukolovou stříkačku.  

První světová válka
přerušila veškerou činnost
sboru a většina členů byla
povolána do války. Po válce
a vzniku Československa
roku 1918 se znovu s vel-
kým nadšením rozvíjí čin-
nost našeho sboru. V roce
1920 byl starostou sboru
zvolen Antonín Králíček 
a velitel František Holeček.
Sbor měl 41 členů. V srpnu
roku 1925 byl otevřen
první hasičský dům. 
V tomto domě byla i nová
garáž s věží pro sušení
hadic, novou střechou 
a fasádou. Tato budova je
pořád dominantou naší
obce. Během 2. světové
války byla činnost sboru
opět zastavena a dva členo-
vé byli odvezeni do koncen-
tračního tábora Terezín. Byl
to Vojtěch Suchel a Vojtěch
Toman. Domů se oba po os-
vobození vrátili s pod-
lomeným zdravím. 

Kolik členů má sbor dnes?

Je to celkem 146 členů, 
z toho 110 členů je činných,
36 členů kolektivních a 20

členů dětských a mládež-
nických. 

Hasiči se pravidelně podílí
na pořádání různých akcí.
Jaké to jsou? 

Je to ples, masopust, zá-
jezdy a posezení u táboro-
vého ohně. Brigádní činnost,
vzorná údržba požární tech-
niky, každoroční sběr želez-
ného šrotu a výpomoc AZ

Delta Čkyně při sběru ka-
mene. Staráme se o čištění
požárních nádrží a sečení
trávy kolem ^irmy Löf^ler.

Co byste jako starosta sboru
vzkázal svým členům?

Ať zní v těchto dnech, 
kdy vzpomínáme 125. vý-
ročí, naplno heslo našeho
praporu „Vlasti k obraně –
bližnímu k ochraně.“     (pp)
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Multifunkční hřiště
Na o^iciálních stránkách Obce Čkyně www.ckyne.cz 

si v sekci Multifunkční hřiště můžete zažádat o rezervaci. 
Kliknutím na požadovaný datum se otevře časový har-
monogram dne a Vy uvidíte, v které hodiny není hřiště
obsazeno. 

Pomocí webového formuláře zažádáte o rezervaci,
tato rezervace bude potvrzena tím, že se v kalendáři ob-
sazenosti zobrazí Vaše jméno.  Jedním jménem se mů-
žete zaregistrovat jen na 1 hodinu. Další rezervace
nebude provedena do odehrání.   

Je zde k nahlédnutí i provozní řád, kde se mimo jiné
dozvíte, u koho si vyzvednout klíče, kde zaplatit přís-
pěvek a kolik, jaká je provozní doba apod. 

Pokud ovládání PC nepatří k Vašim silným stránkám,
zavolejte v pracovní době obecního úřadu na tel.:
388 423 170, kde Vám budou poskytnuty veškeré infor-
mace a v případě zájmu provedena rezervace.         (OÚ)

Poplatky
Upozorňujeme občany, že poslední termín zaplacení

místních poplatků za psa, za odpad a poplatku z ubyto-
vací kapacity (3,– Kč/noc) je dne 30.6.2012! 

Po tomto datu se všichni, kteří nemají zaplaceno, stá-
vají dlužníky a bude s nimi zahájeno daňové řízení, které
může skončit exekucí.                                                        (OÚ)

Vodné a stočné
Pokud jste v roce 2012 neobdrželi fakturu za vodné +

stočné, prosíme Vás, abyste nás kontaktovali.        (OÚ)

Dobrovolní hasiči oslavili 
125. výročí
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Zastupitelstvo obce Čkyně 
dne 2.5.2012

schválilo:
–výběr dodavatele na splaškovou kanalizaci Čkyně –
místní část Dolany u Čkyně a ^irmu Kvint Vlachovo
Březí za nabídkovou cenu 8.591.832,– Kč
–zadání dodavateli Lesostavby Třeboň na stavbu Obno-
va mostku Onšovice – Spůlka po přívalovém dešti 2011
v částce 5.039.304,– Kč
–vyzvat ^irmu Elektro Vácha s.r.o. a Unielektro Strakoni-
ce s.r.o. k předložení návrhu smlouvy o dílo s konečnou
cenou dle předběžných kalkulací na VO
–rozpočet DSO Věnec na rok 2012
–směnu pozemků č. parc. 770/8 o výměře 1 m2 za č. parc.
770/1b,d o výměře 1,15 m2 paní Jiřině Kůtové, Čkyně 108
–záměr pronájmu části pozemku č. parc. 945/1 o výměře
cca 300 m2 pro manžele Petelovi, Na Pakšovce 2105, Písek 
–záměr pronájmu ordinací v domě č.p. 134 ve Čkyni
–provozní řád a dohodu o správě areálu multifunkčního
hřiště v obci Čkyně
–zajištění občerstvení na pouti pro pana Pavla Kalianka
včetně nákladů na WC
–aby ověřovatelé zápisu kontrolovali zápis z konání ZO
do 10 dnů a před úvodem nového ZO podávali informa-
ce o správnosti a úplnosti zápisu
–podání žádosti na obnovu kanalizace a přepadu požár-
ní nádrže ve Spůli do MAS
–zakoupení 1 velkého a pevného stanu do 20.000,– Kč

zamítlo:
–nabídku ^irmy SMS InfoKanál

přidělilo:
–byt v č.p. 151 v pořadí: Milena Zábranská, Čkyně 35;
Oto Kaňka, Lčovice 60; Václav Mráz, Nahořany 23

odložilo:
–zpracování projektu opravy rybníka do doby zveřejně-
ní výzvy příslušného dotačního titulu

vzalo na vědomí:
–připomínku a informace o pořizování a zveřejňování
zápisů z jednání zastupitelstva obce
–připomínku Ing. Švíka a odpověď starosty k využívání
pracovní doby
–informace o pokračujících stavebních pracích na syna-
goze ve Čkyni
–informace o vyhlášení architektonicko-výtvarné sou-
těže na návrh zařízení interiéru v synagoze
–informace o požádání o dotaci od SFŽP na zateplení a
výměnu oken v č.p. 134
–informaci o tom, že v dubnu Obec Čkyně překročila
stanovenou částku pro registraci DPH
–informaci o zájmu vytvořit sběrný dvůr na železný
šrot a barevné kovy v areálu ^irmy Lignointeriér s.r.o.
–informaci o konání pivních slavnosti městečka Čkyně
ve dnech 8.6. a 9.6. v areálu OÚ 
–informaci o konání Setkání rodáků a přátel v Dolanech
dne 15.6. 



Výsledky školních soutěží
jsou jedním z testů úspěš-
nosti výchovně vzdělávací
práce  pedagogického sbo-
ru. V současnosti jsou před-
mětová okresní a krajská
kola již většinou ukončena,
sportovní a zájmová ^ini-
šují. Výsledky čkyňských
žáků byly tradičně velice
pozitivní.  

Naši žáci se zapojili do
šestadvaceti soutěží pořá-
daných v okrese, ve kterých
museli prokazovat znalosti
předmětové, dovednosti a
talent a nakonec i sportovní
srdíčko.

Výsledková statistika sou-
těží je následující:

Okres
Matematika – 2. místo – A.
Medek, VII., 8. místo – J.
Fiedler, VIII., 9. místo – P.
Tůma, VII.
Dějepis – 6. místo – M. Kotrs,
IX., 9. místo – T. Valta, IX.
Angličtina –  4. místo – A.
Jelínek, VII., 8. místo – A.
Medek, VII.
Zeměpis – 2. místo – A.
Jelínek, VII.
Fyzika – 1. místo – V. Filip,
VIII., 1. místo – T. Valta, IX.,
2. místo – L. Král, IX.
Biologie – 1. místo – A.
Medek, VII., 3. místo – D.
Štrobl, VIII., 6. místo – V.
Chrstošová, VI.  
Recitace – 3 x 3. místa – J.
Kouba V., A. Jelínek VII., M.
Kotrs IX.
Jihočeský    zvonek – 1. mí-
sto – K. Fričová, IV., 1. místo –
duo: Fričová,   M. Vyskočilová,
V., 4. místo – V. Alešová, VIII.,
5. místo  – V. Alešová, VIII.
Dopravní – 5. místo – ml.
žáci, 7. místo – st. žáci
Zdravotní – 4. místo – st.
žáci, 7. místo – ml. žáci  
Florbal – 3. místo – VI.,VII.
Florbal – 2. místo – VIII., IX. 
Sál.kopaná – 8. místo – VI.,VII.   

Basket – 3. místo –  VI.,VII.
Basket  – 4. místo – VIII., IX.
Hokejbal – 2. místo – VI.,VII.
Hokejbal – 5. místo – VIII.,
IX.
McDonald Cup – 6. místo –
IV., V.
McDonald Cup – 7. místo –
I. – III.
Vybíjená –  3. místo – IV. – V. 

Kraj
Němčina – 2. místo –
Š.Friedl, VIII.
Zeměpis – 11. místo – A.
Jelínek
Fyzika – 25. místo – T. Valta
Biologie – A. Medek – 9.
místo – úspěšný řešitel, D.
Štrobl, VIII.  – účast v kraji
Eurorebus – 5. místo
(Billová,  Medková, Nová –
III., IV., V.)
Jihočeský zvonek – 2. místo
– K. Fričová, IV.
Evropa ve škole (výtvarná)
– 1. místo – výt. práce, VI. –
národní cena; 1. místo – výt.
práce, VIII., 1. místo –  J.
Kouba, V., 2. místo – T.
Kalousová, VII. – národní
cena +  výtvarná účast na
kalendáři 2013

Tento statistický výčet 
dokládá to, že naši žáci,
potažmo učitelé, opravdu
nezaháleli a snažili se udržet
tradiční kvalitu a úroveň
znalostí, vědomostí a pro-
kázalii sportovního ducha.
Jako vzdělávací instituce
jsme naši obec prezentovali
určitě dostatečně. Výsledky
našich žáků svědčí o zodpo-
vědné práci našich učitelů ve
výchovně vzdělávací práci 
i v tomto školním roce.

Mgr. Jan Děd,
zástupce ředitele

V jarní části sezony
2011/2012 hrají někteří
hráči starší přípravky SK
Čkyně svojí poslední sezonu
za tuto kategorii. Jedná se 
o hráče ročníku narození
2001 a jsou to: 
Zdeněk Vojtíšek, Jan Chrá-
šťanský, Michal Uhlík, Ondřej
Rod a Jakub Zahradník. 

Sezona je to zatím velice vy-
dařená a na jaře tento tým
všechny své zápasy vyhrál.
Rozhodovalo se především 
v domácím zápase s Vim-
perkem, který jsme porazili
7:3 a další těžký zápas hoši
odehráli ve Vlachově Březí,
kde zvítězili 4:1. Ještě nás
čekají 4 zápasy a v současné
době máme v tabulce 17
výher a 1 remízu. Skóre činí
364:11 a myslím si, že letos
pokoříme hranici 400 gólů 
za sezonu. 

Jsem zvědavý, kdo dá 400.
gól. O většinu našich gólů se
postarali tito nejlepší střelci:
Michal Uhlík 94, Ondřej Rod
87, Tomáš Žo^ka 71 a Jan
Chrášťanský 59, kteří sa-
mozřejmě patří k nejlepším
střelcům celého okresu. 

Jak jsem již napsal, někteří
hráči po sezoně končí, 
ale fotbal nekončí a doufám,
že tým bude v příští sezoně
pokračovat. 

Na fotce jsou: 
Jan Chrášťanský, Zdeněk Voj-
tíšek, Patrik Weber, David
Mareš, Lukáš Chalupa, Jakub
Kováč, Jakub Zahradník,
Michal Uhlík, Tomáš Žo^ka.
Chybí Ondřej Rod. 

Michal Uhlík
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Čkyňská škola úspěšně bilancuje

Děti z mateřské školy vystoupily na výroční schůzi Svazu
žen, na které byla oceněna Anna Strnadová jako
nejdéle působící členka.                                      Foto: R.Bille

Starší přípravka si kráčí pro titul

Kluci ze starší přípravky se svým trenérem generálem
Uhlíkem                                                                           Foto: PP



Pozornost všech myslivců,
fořtů i milovníků lesa 
z Prachaticka byla o třetím
květnovém týdnu upřena
na Čkyni. Zdejší  Myslivecké
sdružení Háje Čkyně uspo-
řádalo výstavu myslive-
ckých trofejí.  Byla pro le-
tošek největší na území bý-
valého okresu Prachatice.
Miroslav Holeček popsal
čtenářům Aktualit zajíma-
vosti z výstavy i o mys-
liveckém spolku ze Čkyně,
kterému předsedá. 

Co všechno bylo k vidění
na výstavě mysliveckých
trofejí?

Největší zastoupení má
zvěř srnčí. Z ulovených 520
kusů srnců bylo předloženo
508 kusů. Z těchto před-
ložených trofejí dosáhly
medailové hodnoty trofeje
4 srnců. Následuje zvěř je-
lení, kdy ze 127 ulovených
jelenů bylo předloženo 123
trofejí. Medailové hodnoty
dosáhlo 5 trofejí jelenů.
Dále byly na výstavě 
k vidění 3 trofeje mu^lonů,
z nichž dosáhla medailové
hodnoty 1 trofej. U předlo-
žených zbraní kňoura bylo
u 2 trofejí dosaženo medai-
lové hodnoty. Dále tu byly
trofeje lišky, z nichž 4
dosáhly medailové hod-
noty. Také nesmíme za-
pomenout na 1 trofej jelena
siki a 1 trofej jezevce.

Pro jak velký region by
výstava snesla přívlastek
největší?

Jižní Čechy určitě ne, 
ale tato výstava má velký
význam v prachatickém
okrese. 

Kdy naposledy se u nás
takhle velká výstava mys�
liveckých trofejí konala?

Naše myslivecké sdružení
pořádá okresní výstavu tro-
fejí již po čtvrté, naposledy
to bylo v roce 2004. 

Kolik lidí navštívilo vaši
výstavu?

Počet návštěvníků je ve-
lice těžké určit, kdy mimo
platících návštěvníků na-
vštívily výstavu děti z MŠ 
a ZŠ ve Čkyni a dále ná-
vštěvníci s čestnými vstu-
penkami. Avšak můžeme
říct, že návštěvnost byla 
uspokojující. Co víme, tak
výstavu zhlédli návštěvníci 
z Českého Krumlova, Čes-
kých Budějovic a ze SRN. 

V programu výstavy bylo 
i předání mysliveckých
vyznamenání. Kdo tato
vyznamenání dostal a čím
si je ti ocenění vysloužili? 

Bylo by asi zbytečné vyj-
menovávat jména. Celkem
dostalo vyznamenání 24
členů Českomoravské mys-
livecké jednoty. Všichni tito
členové si ocenění vyslou-
žili za dlouhodobou obě-
tavou práci na úseku kyno-
logie a myslivosti. 

Jaké problémy teď nejvíc
trápí myslivce na Čkyň�
sku?

V současné době nás nej-
více trápí škody způsobené
černou zvěří na zeměděl-
ských kulturách. Tato zvěř
je přemnožená a v naší
honitbě se nezdržuje a je-
nom jí prochází, takže je
velmi těžké se s ní setkat 
a ulovit. Naopak velmi málo
je zvěře drobné. Nemů-
žeme říct, že by se v naší
honitbě pytlačilo, ale sta-
rosti nám způsobují volně
pobíhající psi a to hlavně 
v této době, kdy se rodí

mláďata. Návštěvníci pří-
rody by si měli uvědomit, 
že podle zákona nesmějí
nechat volně pobíhat psy. 

Poslední otázka. Povězte
nám nějaké zajímavosti 
o vašem sdružení.

Naše myslivecké sdružení
obhospodařuje necelých
1000 hektarů honitby a má
11 členů a 2 žádosti o člen-
ství. Ano, bývalo nás až 26.
Nejstarším členem ve
sdružení je pan Čeněk Krá-
líček, kterému je 71 let. Nej-
mladším členem je Josef
Dušek ml., kterému je 37
let. Chtěl bych poděkovat
všem aktivním členům

našeho mysliveckého sdru-
žení, ale přece jenom mi
nedá, abych nevyzdvihl
práci našeho druhého nej-
staršího člena pana Duška
Františka,dlouholetého
člena a bývalého hospodáře
našeho sdružení. 

Závěrem bych chtěl dodat,
že výstava se všem návště-
vníkům velice líbila. Naše
sdružení bylo oceněno
čestným uznáním Okres-
ního mysliveckého sdru-
žení Prachatice za pří-
kladný přístup k zajištění
přehlídky trofejí. Moc se lí-
bilo vystoupení dětí ze
čkyňské mateřské školy, za
což jim a paním učitelkám
patří velké uznání. 

(pp) 
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V okolí Čkyně škodí černá zvěř

Předseda mysliveckého spolku M. Holeček          Foto: PP

Vystoupení dětí z MŠ Čkyně                                      Foto: PP



Dne 15. 5. 2012 vypršela
lhůta, kdy mohli soutěžící
požádat o upřesnění pod-
mínek či poslat dotazy, 
v současné době tedy běží
soutěž o interiéry synagogy
a zároveň i dokončovací
práce na exteriérech. 
V podstatě chybí dodělat
ženskou část modlitebny 
a fasádu. A také oplocení 
a úprava vnějších ploch.
Kdo jste šli okolo, nemohli
jste přehlédnout velmi do-
brou práci na kamenném
oplocení. A také prastarý
keř vinné révy, ohleduplně
sundaný při opravě zdi a
opět přichycený zpět.

Tento keř bude zřejmě
ten, který byl u synagogy
zasazen roku 1828 při
otevření nové synagogy ve

Čkyni. Býval vždy důležitou 
součástí synagog. Vinná
réva odkazuje k Šalo-
mounově chrámu v Jeruza-
lémě, jehož stěny byly
rovněž zdobeny reliéfy
vinné révy. Vinnou révou
byl vyzdoben o letním 
židovském Svátku týdnů
Šavuot interiér synagog 
na připomínku starověkého
svátku první sklizně. Také
improvizovaný stánek na
oslavu Svátku stánků Sukot
bývá zakrýván větvemi a
zdoben ovocem vinné révy.

Jakmile budou exteriéry
dokončeny, můžeme se
těšit na den otevřených
dveří, kdy bude možné
prohlédnout si překrásné
prostory ještě bez jaké-
hokoli zařízení.

Jindra Bromová

Vítězem čkyňských ry-
bářských závodů, které se
konaly v sobotu 26. května
u čkyňského rybníka, se
stal Vladan Pokorný z Vim-
perka. Během dopoledne se
mu podařilo chytnout ryby
o celkové délce 203 cen-
timetrů. Závodů se účast-
nilo 51 závodníků, což bylo
o devět více než loni.
„Určitě to ale není žádný
rekord. Bývaly doby, kdy 
k nám jezdilo i 65 rybářů,“
uvedl jeden z organizátorů
Míra Kavlík ze čkyňské ry-
bářské organizace. Patnáct
soutěžících byly děti do
patnácti let. Nejstarším
účastníkem byl Antonín
Sova ze Čkyně.

„Během závodění se z ryb-
níka podařilo vytáhnout 32
kaprů, 15 cejnů, 3 pstruzi  
a 5 plotic,“ vyjmenoval Míra
Kavlík. Za vítezem Vlada-
nem Pokorným se jako dru-
hý umístil Július Máčaly,
který nachytal ryby o celko-
vé délce 178 cm a třetí
místo obsadil Michal Fiala.
Tomu zůstaly na udici ryby
o délce 148 cm. K celkové
příjemné atmosféře  přis-
pělo i vynikající občerstve-
ní, které hostům i soutě-
žícím servíroval Pavel Kali-
anko s rodinou. Lahůdky 
z uzených a grilovaných ryb
připravoval Ivan Járka. 

(pp)
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Soutěž o interiéry synagogy

Práce na synagoze zdárně pokračují.                     Foto: PP

Vítěz V. Pokorný (druhý od objektivu)                   Foto: PP

Prvního dubna se objevil na rovince ve Čkyni záhadný
úkaz. Spekuluje se o tom, že stopy zanechala návštěva 
z jiné galaxie či skupina rozverných krtků. Podle citlivých
jedinců je teď místo nabité magickou energií.

Letošní stavění májky bylo obzvláště náročné. Ochotu 
pomáhat má stále méně čkyňkých hochů, jinochů a mužů.                                                                               

Foto: PP

Vítěz chytil ryby 
o délce 203 centimetrů



V měsíci květnu se konala
okrsková soutěž hasičů 
v naší obci Čkyně. Soutěže
se zúčastnilo 9 mužstev
našeho okrsku. Z toho bylo
5 mužstev ze Čkyně, která
dopadla následovně: 
Muži I. 2. místo, Dorost 
1. místo, Muži II. 2. místo,
Děti ml. 2. místo, Děti st. 
1. místo. 

Devatenáct svalnatých
hasičů sbíralo v sobotu 14.
dubna ve Čkyni železný
šrot. Staré pletivo, trubky,
plechy. Čkyňské sklepy,
půdy  a komory vydaly opět
svá tajemství a jazykem
pokleslé literatury lze říct,
že Čkyně si po roce opět
volně vydechla. Několik za-
jímavostí o této akci poskytl
zástupce velitele sboru
Josef Kainc junior.

Kolik železného šrotu se
ve Čkyni podařilo sebrat?

Naplnili jsme kamion 
a půl. Dle našeho názoru
bylo opět železného šrotu
dost. Kolik se ho navážilo,
zůstává hasičským tajem-
stvím. 

Je to víc než loni?

Sebrali jsme míň šrotu než 
vloni, ale není to o hodně.
Nejvíce šrotu bylo v letech,
kdy se ve Čkyni začal dělat
plyn, tak byla ve šrotu hro-
mada kotlů. 

Kolik hasičů se do akce za�
pojilo? 

Do této brigády se zapo-
jilo přesně 19 hasičů, což je
hodně. Na tuhle brigádu
chodíme nejraději.

Od června hasiče čeká
mnoho soutěží – jak pro
naše nejmenší, tak pro nej-
starší. 

Přijďte nás podpořit! 

Josef Kainc ml.,
zástupce velitele sboru 

Nestalo se, že hromady se
šrotem někdo rozebíral?
Rozkrádal?

Když byla skládka u hřiště,
tak tam jezdili i lidé z Vim-
perka, kdy nám tento šrot
přímo rozkrádali. Ze zvě-
davosti se chodili dívat 
i místní. Při letošním sběru
šrotu jsme dostali hlášení,
že se po Čkyni pohybuje
modrý osobní automobil
zn. Škoda Favorit a tento
šrot od domů rozkrádá. Bo-
hužel se nám pachatele
nepodařilo chytit.

Co lidé nejčastěji vyhazo�
vali? 

Staré pletivo, plechy,
trubky, popelnice, ale také
krásná cyklistická kola, 
až bylo zarážející, že tak
pěkná kola vyhazují. Mezi
nákladem se našly i staré
litinové kotle, které nám při
nakládání daly zabrat. 

Našla se na hromadách 
i nějaká zajímavost? Něco,
co vás rozesmálo?

Našli se některé starožit-
né věci a ty tu naši starší
generaci, která také naklá-
dala, tak rozesmály, že rádi
zavzpomínali na své mládí,
kdy tyto věci používali. 

(pp)
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Okrsková soutěž hasičů 

Čkyně je o jeden a půl kamionu
šrotu lehčí

Okrsková soutěž hasičů ve Čkyni na hřišti     Foto: 3x PP

Sběr železného šrotu v ulicích Čkyně                  Foto: PP



Velikonoční pondělí letos
připadlo na 9. dubna. Stej-
ně jako každý rok se ve
Čkyni koledovalo. Mezi
koledníky se našli jak ti
úplně nejmenší, kteří měli
pomlázku v ruce poprvé,
tak i staří zkušení koledníci.

Vykoledovat si to nejhezčí
vajíčko však bylo letos 
o poznání vzácnější. Mohla
za to vysoká cena této zák-
ladní a o Velikonocích zcela
nepostradatelné potraviny.

(lp)

Po úspěšném loňském
prvním ročníku Čkyně
Cupu nezaháleli pořadatelé
ani letos a na 23. 6. 2012
připravili druhé pokra-
čování tohoto turnaje.

Tento rok se představí 10
mužstev ze Čkyně a okolí.
To je o dvě více než loni,
protože zájem o účast byl
letos mnohem větší.  

Zároveň ale bylo nutné
přihlédnout k podmínkám
a možnostem hřiště na
rovince a počet 10 týmů je
tedy konečný.

Hrát se bude stejně jako
loni 2 x 8 minut. K dispozici
bude také občerstvení
(pivo, limo, klobásy) 
a spoustu dalších atrakcí!

Šimon Blaschko
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Pozvánka
na otevření venkovní expozice 

„ZAHRADA A VOLNÝ ČAS“,

která bude k dispozici od poloviny června 2012:
- dětské houpačky, pískoviště a další dětský zahradní
program
- zahradní nábytek, terasová prkna
- velkoplošná venkovní dlažba, přírodní kámen
(dlažba, obklady, zdivo...)

- již zavedený interiérový sortiment – podlahy, stropní
obklady, dveře, kliky...
- NOVINKA: bytové tapety a dekorace na zeď, zrcadla

Pro děti je připraven malý sladký dárek...

Těšíme se na Vaši návštěvu.
Během Velikonoc procházelo Čkyní několik skupinek
veselých koledníků. Od nejmadších až po ty starší.

Foto: PP

Ohlédnutí za Velikonocemi

Magdo, díky za pěněženku!

Chtěl bych touto cestou moc poděkovat Magdě Tro-
janové za nalezení mé peněženky. Moc díky, Magdo!
Peněženku jsem ztratil, když jsem vystupoval z auta 
u paneláku. Měl jsem v ní nejen doklady, ale taky ^iremní
kartu na benzín a samozřejmě peníze.                                             

Pavel Turek

Prázdninová ZUMBA

I přes prázdniny budeme tančit v rytmu ZUMBY, a to
každé pondělí od 20,00 do 21,00 hod. v KD Čkyně.
Začínáme 25. 6. 2012! 
Za Fit Studio Atlantic se na Vás těší

Petra Hovorková

V červnu se uskuteční druhý
ročník Čkyně cupu



Bylo 18. dubna, začínal
krásný jarní den. Sluneční
paprsky mě probudily vel-
mi brzo ráno. Pootevřela
jsem tedy okno, aby šel do
pokoje čerstvý vzduch, 
a šla si udělat ranní čaj.
Když jsem se asi za 5 minut
vrátila do pokoje, byl na
stole nepořádek. Bylo mi
jasné, že Fredy,  který od
večera ani nevylezl z pelí-
šku, okamžitě využil mé
nepřítomnosti v pokoji a šel
si uloupit nějakou tu do-
brotu ze stolu a jako vždy
velmi nenápadně zmizel.
Uklidila jsem stůl, zavřela
okno a šla si ještě lehnout.
Když mi o hodinu později
zazvonil budík a já vstala,
bylo mi divné, že Fredy
pořád spí. Většinou totiž
vstává se mnou, nají se,
proběhne se, nechá se po-
hladit a když odcházím,
opět jde spát. Začala jsem
ho tedy hledat, ale nikde
nebyl. Nemohla jsem tomu
uvěřit, znova jsem pro-
hledávala všechny jeho
oblíbené skrýše, ale Fredy
nikde. Pak mě to napadlo,
Fredy určitě vyskočil z ok-
na. Zdálo se mi to bláznivé
a neuvěřitelné, za celé 4
roky tohle neudělal, ale ve
všech článcích a publika-
cích o fretkách upozorňují,
že fretka neumí odhadnout,
v jaké výšce je, a klidně
skočí. Šla jsem tedy hledat
ven, v tom mě začali infor-
movat sousedé a lidé z okolí
mého domu, že viděli kunu,
co čekala asi hodinu u naše-
ho auta a snažila se tam 
dostat, pak že prý běhala
okolo domu. Bohužel,
nikoho nenapadlo, že by to
mohl být právě můj Fredy.
Když jsem začala hledat, byl
už Fredy pryč. V první chvíli
jsem myslela, že se zbláz-
ním, byl to naprosto šílený
pocit, bezmoc, zoufalství 

a výčitky se neustále honily
mou hlavou. Řekla jsem si
ale, že prostě Fredyho
najdu a tečka. Jsem už
taková, co si vezmu do
hlavy, za tím jdu, ať to stojí,
co to stojí. Fredyho jsem
hledala od osmi hodin od
rána. Chtěla bych moc po-
děkovat všem lidem, kteří
mi dokonce aktivně pomá-
hali Fredyho hledat, radili 
a poskytli mi informace.
Také všem těm, co mi dovo-
lili nahlédnout do sklepů 
a svých zahrad. V tu chvíli
mi to neuvěřitelně pomohlo 
a dodalo odvahy a síly do
dalšího hledání. Také bych
chtěla opravdu strašně moc
poděkovat Míše Pohanové,
která byla tak hodná 
a ochotná, že zprávu o tom,
že se Fredy ztratil, vyhlásila
v rozhlasu a hlavně díky
tomu se to široká veřejnost
dozvěděla. Fredyho jsem
hledala přes 13 hodin a to
v kuse. Byl to obrovský
stres, na který jsem ale ze
školy zvyklá a působí na mě
jako hnací motor, prostě
jsem Fredyho musela najít,
ať tak či tak. Hrozná byla ta
nejistota, když nevíte, jestli
ho najdete, nebo ne, zda
živého nebo mrtvého. Ale já
jsem člověk, co má vždycky
do poslední chvíle naději,
nevzdávám se a dokud
můžu, bojuju.  Prohledala
jsem snad každý mili-
metr čtvereční svého okolí,
nachodila odhadem tak
přes 20 km, prohledala
každý kout, pauzu jsem si
dala pouze na pití. Po 13
hodinách, po takovéto
zátěži jsem už cítila, že
nemůžu dál. Bylo půl
desáté večer, šla jsem domů
a po tváři mi stékaly proudy
slz, už jsem skoro nedo-
ufala a myslela na to ne-
jhorší, ale pořád jsem
v koutku duše věřila. Sedla 

jsem si před dům a jen tupě
zírala po okolí, jestli někde
nezahlédnu Fredýska. V tom
na mě zpoza auta zasvítila
dvě očka. Nevěřila jsem
tomu, podívala se znovu 
a opravdu to byl on. Říkala
jsem si, že už mám snad
halucinace a běžela k autu,
pod kterým byl opravdu
můj Fredýsek, vyděšený,
vyhublý, odřený a ušpiněný,
ale živý a můj! Chytla jsem 

Tradici bazarů se rozhodl
14. dubna obnovit Kulturní
a okrašlovací spolek Čkyně.
V tomto případě především
prostřednictvím manželů
Remešových - hlavních or-
ganizátorů.„Celkově jsme s
akcí velmi spokojeni. Na
podzim plánujeme, že udě-
láme další bazar a věříme,
že účast bude ještě hoj-
nější,“ říká Martina Reme-
šová. Bazar trval od dvou
do pěti hodin a na sále 
prodávalo většinou dětské
oblečení asi deset prodejců. 

ho do náruče a cítila se jako
ten nejšťastnější člověk pod
sluncem. Byl to tak krásný
pocit a obrovská úleva. Vím,
jaké jsem měla štěstí, že se
Fredy našel, a také vím, že
bez pomoci lidí by se najít
nemusel, proto chci ještě
jednou z celého srdce
poděkovat všem, co mi
v hledání pomohli, moc si
toho vážím! 

Bc. Iveta Kučerová

Nakupujících dorazila při-
bližně stovka. „Většina z nich
si něco koupila,“ komentuje
Karel Remeš. Spokojení byli
i prodávající. „Prodala jsem
téměř vše,“ pochvalovala si
Iveta Vojtíšková. Kupující 
i prodávající byli většinou
ze Čkyně i blízkého okolí.

Jarní bazar pomohl dobré
věci. Prodávající zaplatili za
vstup 40 korun, nakupující
5 korun. Všechny vybrané
peníze poputují na rozvoj
Mateřské školy ve Čkyni.

(pp)
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Ztracený Fredy

Jarní bazar se vydařil

Fredýsek - podobně vypadal v momentě nalezení
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V sobotu 23. 6. 2012
proběhne již šestý ročník
rockového festivalu „Rocko-
vá pumpa“, tentokrát pod
titulem „revival fest“. Tím je
dána zcela jasně progra-
mová změna, co se týká
podoby účinkujících rocko-
vých skupin. Letos tedy
vystoupí revivalové obdoby
originálních kapel, a to:
Judas Priest z Brna , Deep
Purple z Prahy a hlavní
hvězdou bude naprosto
věrná replika rockového
mága Ozzyho Osbourna
rovněž z Prahy.

Další velmi významnou
změnou je přesun festivalu
z benzínové pumpy do
zámeckého areálu ve
Lčovicích, což je cca o 600
metrů dále na východ. Jedi-
ným, ale velmi důležitým

důvodem, proč se tak děje,
je nepovolení kompetent-
ních orgánů dělat další kul-
turní akce na benzínce, a to 
z ryze  bezpečnostních
důvodů. Koncerty se tedy
na dobu neurčitou stěhují
do prostor bývalého statku
na zámku Lčovice, přičemž
toto místo je ještě o něco
větší, než je parkoviště 
u pumpy. Prostor je mírně
svažitý a zatravněný. Je to
naprosto adekvátní náhra-
da za dosavadní místo. 

Pro zájemce ze Čkyně 
a okolí zbývá jen doplnit, 
že předprodej vstupenek
v ceně 200 Kč je na ben-
zínce a bude probíhat až do
22. června. V den konání
koncertu, na místě samém,
bude cena o 100 Kč vyšší. 

(red)

Revival fest 
„ROCKOVÁ PUMPA“

2012



Je nepřehlédnutelný. Jak
svým vzhledem, tak chová-
ním. Je těžké ho k někomu
přirovnat a málokdo ho
nezná. Čkyňský pábitel
Josef Fořt oslavil nedávno
pětašedesáté narozeniny. 
O tom, jak tráví své dny, se
svěřil čtenářům Aktualit.

Pepo, jak si vlastně oslavil
tu svojí pětašedesátku?

Oslavil jsem jí s kamará-
dama. Všechno bylo v po-
řádku, v pohodě. Jen mě
mrzelo, že nepřijel kluk.
Jirka. On bydlí ve Strakoni-
cích, tam má nějakou kočku.
Má svůj život, je vyučenej,
peníze, práci, všechno co
potřebuje. Já už jsem teď
sám, takže musím všechno
zvládnout sám. Teda sám
ne, se psem, s Timem.

Jak se cítíš jako pětaše�
desátník? 

Cejtím se normálně, jako
důchodce. Ráno se projdu
s Timem, protože ho musím
vyvenčit. Pak doma musím
udělat nějakej pořádek, pak
jdu třeba sehnat i nějaký
dřevo. Zajdu si na polívku
do bufetu, pokecám tam
s klukama. Den uteče, okolo
páté jsem vždycky doma.
Už toho moc nepotřebuju,
jen udržet tu domácnost.

Zmínil jsi Jirku. On ale
není tvůj jediný potomek.

Ne. Co jsem byl předtím
ženatej, tak mám ještě
kluka a holku. Těm už je
oběma dávno přes čtyřicet. 
Oba bydlí v Praze. Ale kon-
takt spolu neudržujeme.
Mně už jen občas napíše
sestra nebo brácha. Už
špatně chodím, tak ani
nikam nejezdím, prostě
bych to nezvládnul. Dřív 
jsme tam jezdili se ženou
skoro každej víkend.

A kde žijí tvoji sourozenci?

Brácha i ségra jsou v Mi-
levsku, další ségra je v Sedl-
čanech, jedna je v Táboře 
a tak dále. Já mám pět ses-
ter a tři bratry. Většina žije
v okolí Milevska. Ještě loni
byla ve Čkyni moje sestra
celej tejden.

Do Čkyně jsi přišel až na
začátku devadesátých let.
Předtím jsi strávil část ži�
vota ve vězení.

Do Čkyně jsem přišel až
po revoluci. S manželkou
jsme se seznámili na takové
seznamovací dovolené. Nej-
dřív jsem tu dělal v JZD, 
sedm let. Pak jsem pracoval 
u Löf^lera. Když umřela
žena, tak bylo klukovi devět
let. Co měla žena dcery
z předchozího manželství,
tak se všechny odstěhovaly.
Jedna bydlí v Bušanovicích,
jedna v Nakvasovicích.
Občas se sem zajedou podí-
vat, ale bližší kontakt neu-
držujeme.

Vy jste byli velká rodina.
Není ti smutno?

To víš, že je. Byli jsme
velká rodina, tady bylo furt
veselo. Ale snažím se pořád 

potkávat lidi a být dál
veselej. Nechci bejt smut-
nej. Toho jsem si užil dost
v kriminále. Na to ale nerad
vzpomínám. To už je za
mnou.

Tebe ve vězení zastihnul
rok 1989. Pustili tě na
amnestii?

Kdepak. Odseděl jsem si
svých patnáct let. Všechno
do hodiny jsem si odseděl.
Žádná amnestie nebyla.
Vylezl jsem v únoru v roce
1989. Já jsem měl velkej
malér. Pracoval jsem na
dráze, tam se tenkrát hodně
kradlo. My jsme byli parta
mladejch kluků. Seděli jsme
v hospodě a jeden řekl, že
nás udá. Tak jsem se našt-
val a dal jsem mu pár facek.
On spadnul do řeky a utopil
se. Byla to nešťastná
náhoda. Já jsem při vy-
šetřování nikoho neudal.
Ani za ty krádeže. Řekl
jsem, že jsem  všechno udě-
lal sám. Kdybych někoho
udal, tak bych dostal třeba
tři roky, ale z kriminálu
bych nikdy nevylezl živej,
tak to dřív chodilo.

Dalo se to přežít?

Se mnou tam byli ti nej-
horší kriminálníci, co třeba
zamordovali děti. Já jsem
někomu dal pár facek a byl
jsem s nima. Bylo to hrozný.
Mám to ale za sebou a jsem
rád, že jsem to přežil. Já
jsem tam přišel a celou
dobu jsem se snažil, abych
neslyšel a neviděl, jen jsem
se to snažil vydržet. Celou
dobu jsem měl velkej sen,
že se dostanu ven. Když mě
soudce napařil těch patnáct
let, tak to byl velikej soud.
Všichni kamarádi u toho
soudu byli, i moje stará.
Když vynesli rozsudek, tak
se mi všichni smáli. Já jsem
se jen otočil a říkal jsem jim
– Já se vrátím! Já přijdu!

A potkal jsi je ještě?

Některý jo. Některý měli 
i strach. Ale já jim řekl, že se
bát nemusí. Už jsem nechtěl
zpátky za mříže.

Tehdy to byl tvůj první
trest?

Nebyl. Měl jsem předtím
menší tresty. Bez nějakých
drobných jsem si odseděl
dvacet let. 

Mluvil jsi o svojí první
ženě. Kde jste se potkali?

Ještě předtím jsem praco-
val v Mladý Boleslavi, kde
jsem potkal svoji první
ženu. Za ní jsem se potom
odstěhoval do Prahy. Bydlel
jsem s ní. Měl jsem s ní
děcko, ale ona byla potvora.
Takže jsem se s ní rozvedl
a pak se stal ten průser, to
mi bylo 27 let.

A jak se ti žije ve Čkyni?

Žiju tu už 22 let. Nikde
sem nebyl dýl. Živil jsem se
poctivě. Měl jsem rodinu,
žili jsme v pohodě. To je
pryč. Ale pořád žiju spořá-
daně. Někdy jdu a pořádně
se zmaluju. Taky jsem byl
na tý Josefovský zábavě.
Tam se mi líbilo. Když zač-
nou hrát, tak by nohy chtěly
tancovat.  Já jsem měl vždy-
cky zábavy hrozně rád.
Mám ještě elán, rád se
bavím. Jenže teď už mi
nohy neslouží, tak sebou
praštím. To je mi líto.

Jaké máš teď největší
přání?

Já jsem vždycky chtěl ces-
tovat. Někam daleko. Ani
nevím kam. Prostě daleko.
Jo, ale to už asi nestihnu.

(pp)
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Ve Čkyni jsem 22 let. 
Nikde jsem nebyl déle

Foto: D. Havlík
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